

Buat:

Isteriku Yang Tersayang, Munirah

dan

Kedua-dua anakku, Erin dan Wani

Juga,

Kedua Ibubapaku Yang Dihormati!

PENGHARGAAN

Bismillahirrahmanirrahim!

Alhamdulillah, syukur ke hadrat ilahi kerana dengan izinnya, maka saya dapat menyiapkan kertas projek ini. Dengan ini saya mengambil kesempatan untuk mengucapkan ribuan terima kasih dan penghargaan saya kepada mereka yang telah membantu saya di dalam menyiapkan kertas projek ini.

Ribuan terima kasih diucapkan kepada isteri saya yang telah banyak memberi bantuan dan dorongan kepada saya semasa menjalankan kajian luar dan juga penduduk Kampung Surau yang telah memberi kerjasama mereka semasa saya menjalankan kajian.

Tidak dilupakan juga, jutaan terima kasih yang tidak terhingga kepada Profesor Madya Dr. Muhammad Ikmal Mohd. Said, pensyarah di Jabatan Antropologi dan Sosiologi, Universiti Malaya. Beliaulah yang telah banyak memberi tunjuk-ajar, menyemak dan memberi dorongan kepada saya sehingga penulisan kertas projek ini dapat disiapkan.

Sekian dan wassalam.

Nordin Bin Ab. Ghani
Belakang Balai Polis
Jalan Klinik
16800 Pasir Puteh
Kelantan

SINOPSIS

Kajian yang dilakukan ini adalah terhadap komuniti petani padi untuk mendapatkan satu penjelasan tentang mengapakah komuniti petani padi seringkali dikaitkan dengan soal kemiskinan. Di dalam kajian ini, pengkaji akan cuba menjelaskan beberapa faktor yang menyebabkan wujudnya keadaan ini, terutamanya dari segi pemilikan tanah. Di samping itu juga pengkaji akan cuba mengaitkannya dengan konsep dan ukuran kemiskinan yang digunakan sehingga kini.

Di dalam Bab I terdapat pengenalan, tujuan dan bidang kajian, takrif kemiskinan, metode penyelidikan dan masalah kajian.

Di dalam Bab II, pengkaji akan membicarakan tentang latarbelakang dan sedikit sejarah kampung, taburan penduduk, taburan umur dan juga persekolahan penduduk.

Di dalam Bab III, perbincangan adalah tertumpu kepada pekerjaan utama, pekerjaan tambahan, pendapatan yang diperolehi hasil kedua-dua pekerjaan tersebut, saiz tanah serta kaitan di antara pendapatan dan kemiskinan yang dialami oleh penduduk kampung.

Di dalam Bab IV iaitu bab kesimpulan, pengkaji menghuraikan beberapa sebab untuk menerangkan gejala kemiskinan yang masih berterusan di kalangan petani padi kampung ini.